
 
 
 
 
 

Dagsorden         

 
SB-møde den 31/5 2022 kl. 17:30 – 20:00 i lokale S20 
 
1. SB-valg 2022 (drøftelse) 

- Procedurer for valg af forældrerepræsentanter, medarbejderrepræsentanter og elevrepræsentanter (bilag 1 + 2) 

- 1. møde for den nye skolebestyrelse. Hvornår? Hvem indkalder? Hvordan fastsættes dagsorden? 

2. Revidering af vedtægter for SB på Rådmandsgades Skole. Forslag om nedsættelse af valgperiode for SB-formand (fra 4 år til 2 år). I §3  
tilføjes ”formand og næstformand vælges som udgangspunkt for en periode på to år” (vedtagelse) (bilag 3) 

3. Elevindflydelse i SB, en køreplan (drøftelse) (bilag 4) 

4. Skolebestyrelsens årsberetning 2021/2022 (bilag 5) 

5. Principper for lejrskoler, praktikker og arrangementer i skoletiden (drøftelse, evt. vedtagelse ved Katrine og Johanne Ibi). Også denne gang 
skal vi have fokus på erhvervspraktik (som led i uu-vejledning), lejrskoler og arrangementer i skoletiden (bilag 6), se også referat fra SB-møde 
23/3)  

6. Status på arbejdet med politisk at presse på for bedre toiletforhold for eleverne på RG1?  

7. Blå Mandag. Forældrehenvendelse (orientering ved Caroline, samt kort drøftelse 

8. Orienteringspunkter  

- BUU har vedtaget at de ca. 700000 kroner, som skolen årligt modtager som intergrationsløftsmidler ikke bortfalder (Caroline) 

- Teknik- og Miljøforvaltningens forundersøgelse af trafiksikkerheden i Mimersgade i fht. sikre skoleveje (Caroline) 

- Svar fra Sti Garde, Center for Policy, BUF vdr. RG1’s fysiske rammer (Caroline) 

- Forældrebekymringer vdr. lærerskifte i 7B (Caroline) 

- Rekruttering af tysklærer (Martin) 

- KKFO (Line) 

9. Eventuelt 

10. Opsamling 

 
 



Referat 
 
SB-møde den 31/5 2022 
 
Tilstede: : Caroline Johanne Lillelund, Line Pfeiffer Cappelen, Johanne Elvers Madsen, Katrine Svendsen, Ceren Gargula, Johan Vinde Larsen, 
Martin Wåhlin 
Referat: Inemette Frandsen   
 

  Orientering/Drøftelse Aftaler/Vedtagelse  

1 SB-valg 2022 (drøftelse) 

A) Procedurer for valg af 
forældrerepræsentanter, 
medarbejderrepræsentanter og 
elevrepræsentanter  

(bilag 1 + 2) 

B) Første møde for den nye 
skolebestyrelse. Hvornår? Hvem 
indkalder? Hvordan fastsættes 
dagsorden? 

A) SB er rettidige ift. køreplanen for 
valget til SB.  
 
SB drøfter den forestående 
valghandling:  
 
Der er 10 kandidater på valg, hvilket 
betyder, at der er kampvalg mellem de 
opstillede kandidater. Der kan stemmes 
elektronisk mellem den 1/6 og17/6. 
Senest den 23/6 vil udfaldet af valget 
offentliggøres. De opstillede kandidater 
har skrevet en ”valgtale” der vil kunne 
læses i forbindelse med åbning af linket 
til afstemning. 
 
Der skal vælges 7 medlemmer og 2 
suppleanter. Forældre på skolen kan 
stemme på fire kandidater.  
 
SB drøfter forskudte valg og det 
forventes, at SB med tiden vil gå over til 
forskudte valg. 
 
Medarbejderrepræsentanter vælges 
blandt alle medarbejdere på skolen og er 
valgt for et år.  
 
Elevrådsrepræsentanter (se pkt. 3) 
 

Aftaler:  
A) Den nye SB konstituerer sig ved første 
møde den 22/8 kl. 17.30-20.00 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 

 



B) SB drøfter planlægningen af første 
møde for den nye SB, der træder 
sammen til august  
 
  

B) Forud for første møde tilsendes en 
”startpakke” til nye medlemmer.  
De 9 forældrerepræsentanter der er valgt, 
konstituerer sig på første valg.  
 
På første dagsorden: 
- Præsentation af SB  
- Præsentation af årshjul  
Første møde er den 22/8 kl. 17.30-20.00 
 

2 Revidering af vedtægter for SB på 
Rådmandsgades Skole. Forslag om 
nedsættelse af valgperiode for SB-
formand (fra 4 år til 2 år). I §3  tilføjes 
”formand og næstformand vælges 
som udgangspunkt for en periode på 
to år” (vedtagelse)  

(bilag 3) 

  Vedtagelse: 
Det vedtages, at konstituering af SB 
gælder for en periode på to år, hvorefter 
SB konstituerer sig på ny. Ny 
konstituering efter to år medfører ikke 
valg.  
 
Vedtægterne er revideret – se bilag 

 

3 Elevindflydelse i SB, en køreplan 
(drøftelse)  

(bilag 4) 

Drøftelse:  
Det er i år ikke lykkedes at få 
elevrådsrepræsentanterne til at deltage 
kontinuerligt i SB-møderne. Det 
vurderes, at eleverne har brug for støtte 
ift. deltagelse i SB-møderne.   
 
Elevrådet (ER) vælges i skoleårets 
første uge (uge 32) 
 
SB drøfter elevrådsrepræsentanternes 
deltagelse i SB-møderne. Der 
argumenteres for, at de skal deltage på 
alle møder under alle pkt., da de er 
medlemmer af SB. Samtidig 
argumenteres for at tidspunktet for 
møderne kan være for sent på dagen for 
eleverne og at alle punkter ikke er 
interessante for elevråds-
repræsentanterne. Muligheden for at 
forældrerepræsentanter deltager på et 

Vedtaget:  
Køreplanen revideres og vedtages. 
 
Tidspunkt for møderne bestemmes af den 
nye SB.  
 
Den nye SB skal arbejde på, at møderne 
bliver mere attraktive/”børne-venlige” ift. 
deltagelse af elevrådsrepræsentant.  
 
Kommunikationsvejen – Aula eller mail 
tages op af den nye SB.   
 
 

 



eller to Elevrådsmøder i løbet af året 
diskuteres.    
 

4 Skolebestyrelsens årsberetning 
2021/2022  

(bilag 5) 

 

 Aftalt:  
SB´s kommentarer sendes til Caroline 
inden for to dage. Årsberetning vedtages 
endeligt fredag den 3/6, hvorefter de 
lægges på Aula og hjemmeside.  

 

5 Principper for lejrskoler, praktikker 
og arrangementer i skoletiden 
(drøftelse, evt. vedtagelse ved Katrine 
og Johanne Ibi).  

Drøftelse:  
SB drøfter principperne og udformningen 
af dokumentet.  
Første del af princippet skal være 
kommunikation til forældre, der beskriver 
skolens holdning til og baggrund for 
lejrskole, praktik og arrangementer i 
skoletiden. Derudover skal princippet 
fungerer som et styringsredskab ift. SB´s 
tilsyn med skolens drift.  
 
Der tales om, at der mangler en 
indledning til hvert afsnit.  
Desuden beslutter SB, at indsatte 
paragraffer og henvisninger til lovgivning 
fjernes fra dokumentet.  
 
Ift. lejrskole på 2. årgang skal der findes 
et godt navn, der imødekommer, at det 
er en tur med to overnatninger og med 
deltagelse af personale fra både skole 
og KKFO.  
  

Aftalt:  
Katrine skriver videre på dokumentet og 
behandles på SB møde 2 

 

6 Status på arbejdet med politisk at 
presse på for bedre toiletforhold for 
eleverne på RG1?  

Orientering: 
SB har arbejdet vedholdende på sagen 
igennem det sidste år. Dertil har 
”Toiletter” været et tilbagebendende 
tema på SB-møder gennem en årrække.  
 
Elevrådet har lavet toiletkampagne og  
der har været kontakt til forvaltning, 
KEID, borgmester og andre politikere.  
 

Aftalt:  
Caroline skriver til Sti Garde og beder om 
planen for vedligehold og renovering af 
RMG. 

 



Det er fortsat SB´s holdning, at RG1 
mangler toiletter og generelt trænger til 
at renovering.  
 
SB har søgt dialogens vej – dette har 
ikke virket og kommende SB må  
arbejde videre med sagen. 
 

7 Blå Mandag. Forældrehenvendelse 
(orientering ved Caroline, samt kort 
drøftelse) 

 

Drøftelse: 
SB drøfter henvendelse om Blå Mandag 
fra en forælder. For de elever der vælger 
at blive konfirmeret, falder 
konfirmationsundervisningen uden for 
skoletid i enten 7. eller 8. klasse. 
Klassen går ikke til 
konfirmationsforberedelse sammen og 
bliver ikke konfirmeret på samme dag.  
SB fastholder, at det ikke er skolens 
opgave at arrangere Blå Mandag.  
Skolens regler for fridage gælder også i 
forbindelse med Blå Mandag. Forældre 
kan til en hver tid bede om en fridag.    

  

8 Orienteringspunkter  

  

Orientering:  
A) BUU har vedtaget, at de ca. 700.000 
kroner, som skolen årligt modtager som 
integrationsløftsmidler ikke bortfalder 
(Caroline) 
B) Teknik- og Miljøforvaltningens 
forundersøgelse af trafiksikkerheden i 
Mimersgade i fht. sikre skoleveje . 
Caroline, Christina, Martin, Knud og 
Daniel deltager den 14/6 i et møde i 
forbindelse med forundersøgelse af 
trafiksikkerheden omkr. skolen (Caroline) 
C) Sti Garde, Center for Policy, BUF har 
svaret på SB´s tidligere brev vdr. RG1’s 
fysiske rammer og svaret er at skolen er 
helhedsrenoveret (Caroline) 
D) Forældrebekymringer vdr. lærerskifte 
i 7B (Caroline) Der er afholdt møde i maj 
og der er aftalt nyt møde.  

  



E) Rekruttering af tysklærer (Martin) 
Stillingen er slået op (igen) og der er 
ansøgningsfrist i morgen.  
F) KKFO (Line) Der har været 
forældrerådsmøde. Der er stemning for 
en ”job-bank”, hvor forældrene kan vise 
børnene forskellige former for arbejde.  

9 Eventuelt  - Der er forældremøde i 0. kl. den 23/8. 
SB sender brev til kontaktforældre  
- I morgen er der politisk salon på 
Tagrensbo skole omhandlende inklusion. 
Line og Caroine deltager.   
- Der er dialogmøde den 7/6 

 

10 Opsamling 

 

   

 


